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D21-25173 
RM AB 5 juli 2021 
 
Verslag en besluitenlijst van de vergadering van het Algemeen Bestuur van het Recreatieschap Rottemeren op 30 november 2020 
      

Aanwezig dhr. B. Wijbenga (gemeente Rotterdam), dhr. D. de Haas (gemeente Zuidplas), dhr. J.W. van den Beukel (gemeente Lansingerland), 
dhr, S. Fortuyn (gemeente Lansingerland), Mw. A. van Zoelen (adviserend lid namens Hoogheemraadschap Schieland en 
Krimpenerwaard),  

Aanwezig ambtelijk Mw. M.V. Oosterholt (ambtelijk, gemeente Rotterdam), dhr. A. Koopman (ambtelijk, gemeente Lansingerland), dhr. F. van der Meer 
(secretaris, Staatsbosbeheer), dhr. R. van Raay, (ambtelijk secretaris, Staatsbosbeheer)  
 

Afwezig Dhr. S. de Lange (gemeente Rotterdam), dhr. J. Hordijk (gemeente Zuidplas) 

Voorzitter dhr. B. Wijbenga (gemeente Rotterdam)  Hoe Online middels Video 
conferentie 

  Plaats n.v.t. 
  Tijd 16.00 uur 

 

Nr. Agendapunt Besluit 

1. Opening en mededeling. Gelet op de door het kabinet ingestelde maatregelen inzake het COVID-19 virus is in overleg met het Algemeen Bestuur 

(hierna: AB) van het recreatieschap bepaald dat de vergadering via video conferentie zal plaatsvinden. 

 

Er zijn vier stemgerechtigde leden en derhalve een quorum. 

 

De voorzitter heet de twee toehoorders welkom bij deze vergadering. 

Een recreant uit het Rottemeren gebied en een lid van de Alliantie GroenBlauwe Rotte.   

 

De voorzitter opent de vergadering.  
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Nr. Agendapunt Besluit 

2. Verslag- en Besluitenlijst 

vergadering AB Rottemeren 

6 juli 2020. 

 

 

 

Punten van commentaar. 

 

Wethouder De Haas vraagt naar de stand van zaken ten aanzien van de legesverordening, omdat het budget voor een jaar 

beschikbaar is gesteld. De heer Van der Meer licht toe dat er getart is met het actualiseren van de legesverordening, maar niet 

gereed is voor deze vergadering, dus dit komt voor volgend jaar. Het krediet kan eventueel met een jaar verlengd worden, 

zodat het geld beschikbaar blijft. Dit besluit kan eventueel bij de jaarrekening genomen worden. 

 

Wethouder De Haas vraagt naar de stand van zaken voor de benoeming van een nieuwe accountant. De heer Van der Meer 

licht toe dat voor wat betreft de doorlooptijd SBB op schema loopt. Controle van de jaarrekening 2020 loopt nog 1 jaar via de 

accountant Baker Tilly. De nieuwe accountant gaat zich weer bezighouden met de controle over 2021. De planning voor de 

aanbesteding is dat in het AB van juni/juli 2021 een voordracht voor de benoeming wordt ingebracht, zodat de nieuwe 

accountant in oktober 2021 kan starten.  

 

Scannen naar subsidies voor het Lage Bergse Bos. De heer Van der Meer licht toe dat de basis voor financiering verstevigd is 

door een extra bijdrage van de deelnemers. Echter wordt nog steeds constant gekeken of andere partijen, ook Europees, 

verleid kunnen worden financieel bij te dragen. Wethouder Van den Beukel vraagt nog extra aandacht voor de extra 

investering die de deelnemers gaan doen voor het Lage Bergse Bos. In deze moeilijke tijden is dat toch een bijzonder 

gegeven. 

 

Besloten wordt de besluitenlijst van 6 juli 2020 ongewijzigd vast te stellen. 

 

3. 

 

 

 

 

Mededelingen De voorzitter geeft aan dat een flink aantal bestuurders is uitgenodigd om een keuze te maken om de duinenrij van Zuid-

Holland de status van Nationaal Park te geven. Met een grote mate van waarschijnlijkheid zal de status verleend gaan 

worden. Een mooie gelegenheid om als het schap te kijken naar de mogelijkheden voor mooie groen-blauwe verbindingen 

naar andere gebieden toe. 

 

Zuideinde 14 is een boerderij die resteert uit het project Eendrachtspolder en een ontwikkellocatie die de afgelopen periode op 

de markt is gezet. Dit heeft uiteindelijk geleid tot één inschrijving welke is beoordeeld en door het DB is gegund aan deze 
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Nr. Agendapunt Besluit 

inschrijver. In de komende tijd zal een erfpachtovereenkomst worden uitgewerkt welke opnieuw aan het bestuur ter 

goedkeuring zal worden voorgelegd. Consequentie van dit besluit is wel dat er een boekverlies van € 400.000 zal optreden 

welke in de Jaarrekening zal worden verwerkt. In de onderhandeling over de erfpachtovereenkomst met de inschrijver zal 

goed gekeken worden naar een optimale financiële invulling voor het schap.  

 

4. Najaarsrapportage 2020 en 

1e begrotingswijziging 2020  

 

 

De Najaarsrapportage 2020 is een tussentijdse rapportage. Het AB wordt hiermee geïnformeerd over de inhoudelijke en 
financiële stand van zaken over het lopende begrotingsjaar. Alleen nieuwe bestuurlijk relevante ontwikkelingen en grote 
afwijkingen ten opzichte van de begroting 2020 worden gemeld. De peildatum voor de cijfers is 31 juli 2020, maar de focus ligt 
in de rapportage steeds op het hele jaar 2020 (financiële prognoses). Het saldo van deze Najaarsrapportage sluit op nul. 

Wethouder Fortuyn merkt op dat een goede financiële doorkijk voor de komende jaren gewenst is.  

Het bestuur besluit:  
- De Najaarsrapportage 2020 van Recreatieschap Rottemeren vast te stellen;  
- Kennis te nemen van de zienswijze van gemeente Lansingerland en de reactie-brief van gemeente Zuidplas op het ontwerp 
van de 1e begrotingswijziging 2020 die resulteert uit de Najaarsrapportage 2020; 
- De 1e begrotingswijziging 2020 vast te stellen; 
- In te stemmen met het verlengen van de volgende kredieten naar 2021:  
o Aanleg Watercompensatie A16 RWS;  
o Verkenning Hoge Bergse Bos;  
o Fase 2 Vaarnetwerk;  
o Bewegwijzering Rottemeren;  
o Bijdragen plankosten commerciële voorzieningen;  
o Project ontwikkellocaties fase 2;  
o Verkeerskundig onderzoek Rottemeren;  
o Actualisatie Grondprijsbrief;  
o Actualiseren Legesverordening.  
 
- In te stemmen met het verlengen van de volgende kredieten naar 2022:  
o Warmteleiding Rotterdam-Leiden;  
o Inrichting Evenemententerrein Eendragstpolder;  
o Inrichting Evenemententerrein Lansingerveld.  
 
- In te stemmen met het verlengen van het volgende krediet naar 2024:  
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Nr. Agendapunt Besluit 
o Kwaliteitsimpuls Biodiversiteit 2e fase.  
 
- Ten behoeve van de administratieve verwerking van de jaarschijf kredieten in te stemmen met het aanpassen van de 
jaarschijf kredieten 2020 en de dekking vanuit de reserves zoals aangegeven in de Najaarsrapportage 2020 (dit verloopt 
budgettair neutraal);  
- In te stemmen met de financiële verwerking van een bijdrage van de provincie Zuid-Holland ad. € 28.377 aan het onderhoud 
van ruiterpaden door het instellen van het krediet Kwaliteitsverbetering Ruiterpaden. 
-  In te stemmen met de financiële verwerking van een bijdrage van de Metropoolregio Rotterdam-Den Haag ad. € 1.000.000 
aan het Verlengde Molengangenpad door verhoging van het daarvoor bestemde krediet.  
- In verband met het uitbreiden van het aantal markeringen (van vijf naar zeven) in te stemmen met de verhoging van het 
krediet Bewegwijzering ad € 26.500 i.v.m. voorfinanciering. De verhoging van het krediet komt volledig ten laste van bijdragen 
van de provincie Zuid-Holland en de gemeente Rotterdam. 
- De vastgestelde 1e begrotingswijziging 2020 te zenden aan Gedeputeerde Staten van de Provincie Zuid-Holland en ter 
kennisname aan de deelnemers van het recreatieschap.  
 

5. Normenkader rechtmatigheid 

2020  

 

 

Het normenkader voor een rechtmatigheidscontrole betreft de inventarisatie van de voor de accountantscontrole relevante 
regelgeving van hogere overheden en van het schap zelf. De inventarisatie bestaat uit de externe wetgeving en de eigen 
regelgeving van het schap, waarbij de verordeningen en de besluiten (kaderstellend en/of bepalingen bevattend over 
financiële beheershandelingen) van het Algemeen en het Dagelijks Bestuur kunnen worden onderscheiden. Ten opzichte van 
het Normenkader rechtmatigheid 2019 is dit normenkader rechtmatigheid ongewijzigd gebleven. 

Het bestuur besluit:  
- het normenkader rechtmatigheid 2020 vast te stellen. 
 

6. Plan van aanpak herstel 

oevers  

 

 

 

 

Op diverse locaties in het beheergebied van het Recreatieschap Rottemeren vindt afkalving van oevers plaats. Een 

belangrijke reden hiervan is dat deze oevers door stroming en wind afkalven, waardoor de bescherming van de oever en de 

berm ondermijnd raken. Om verdergaande afkalving te voorkomen is het noodzakelijk dat oeverbescherming wordt 

aangelegd, dit ter bescherming van aanwezige ondergrondse en bovengrondse infrastructuur. 

De kosten totale kosten van het opstellen van een plan van aanpak worden geraamd op € 15.000, waarvan € 5.000 

onderzoekskosten en € 10.000 personele inzet. Voor dekking van dit voorstel wordt voorgesteld om een voorbereidingskrediet 

van € 15.000 beschikbaar te stellen tot en met 31/12/2021 ten laste van de Investeringsreserve. 

 

Het bestuur besluit: 
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Nr. Agendapunt Besluit 
- In te stemmen met het opstellen van een plan van aanpak ter bepaling van omvang en kosten van het herstel van oevers op 
diverse locaties in het beheergebied;  
- Voor het opstellen van dit plan van aanpak een voorbereidingskrediet van € 15.000 beschikbaar te stellen tot en met 
31/12/2021 ten laste van de Investeringsreserve;  

- Een nader voorstel voor het aanleggen van oeverbeschermingen af te wachten. 

 

7. 

 

 

Rottebanbrug: verblijfsplek 

aan de Rotte  

 

De Rottebanbrug is een belangrijk knooppunt aan de Rotte in het hart van het landschapspark de Rotte, waar de gemeenten 
Lansingerland, Zuidplas en Rotterdam (via de Rotte) bij elkaar komen. In het Ontwikkelplan voor het landschapspark de Rotte 
is deze plek als knooppunt aan het water benoemd. De huidige inrichting is verre van optimaal. Er is weinig beleving op en 
langs het water en geen aantrekkelijke verblijfsplek direct aan het water. Verder zitten de diverse verkeersstromen elkaar in de 
weg. Er zijn zeker om tot een nieuwe inrichting te komen en een beter gebruik van deze plek aan de Rotte. Ook ondernemers 
zien hier mogelijkheden in een zogenaamd ‘outdoor-station’. 
 
Het bestuur besluit:  
- In te stemmen met het voorstel om een inrichtingsplan te maken bij de Rottebanbrug om een verblijfsplek aan de Rotte te 
creëren;  
- In te stemmen met het realiseren van quick wins in 2021, op basis van het opgestelde inrichtingsplan;  
- In te stemmen met een samenwerking in dit traject met de Provincie Zuid-Holland en afspraken vast te leggen in een door de 
provincie aan het recreatieschap te verstrekken opdracht; 
- Voor de uitvoering van dit voorstel een krediet beschikbaar te stellen van € 80.000, ten laste van de investeringsreserve, in 
afwachting dat een bedrag van € 30.000 wordt gedekt door de provincie Zuid-Holland uit een projectenbudget;  
 

8. 

 

 

Snelle Rotte (gemarkeerde 

route voor wielrenners)  

 

Op dagen met mooi weer is het druk op de Rottekaden. Er wordt gefietst door recreanten, families, ouderen, maar er wordt 
ook gewandeld, gespeeld, geskeelerd op dezelfde fietspaden. Daar doorheen rijden groepen wielrenners soms met hoge 
snelheden. Dit leidt regelmatig tot conflicten en een negatieve beleving en soms ook tot ongelukken. Uit het 
verkeersonderzoek kwam dit als grootste knelpunt naar voren. De wegenverkeerswet biedt geen mogelijkheden om in de 
regelgeving onderscheid te maken tussen verschillende vormen van fietsen. Ook is er geen maximumsnelheid voor fietsers. 
Snelheid remmende maatregelen zoals verkeersdrempels worden door racefietsers eerder gezien als een uitdaging dan als 
snelheid remmer. Voor ouderen op e-bikes zijn ze gevaarlijk. 
 
Wethouder Fortuyn spreekt de wens uit om te blijven monitoren of de markeringen op de weg ook daadwerkelijk effect 
hebben. Mocht het resultaat niet geboekt worden dan moeten er andere stevigere maatregelen getroffen worden. De heer Van 
der Meer geeft aan dat de gemeenten Zuidplas en Lansingerland wegbeheerder zijn en daarom al lijntjes lopen met de 
verkeersdeskundigen van beide gemeenten.  
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Het bestuur besluit:  
- In te stemmen met het creëren van een gemarkeerde (op de weg) route voor wielrenners met als doel de Rottekaden te 
ontlasten en hiervoor een subsidie bij de provincie Zuid-Holland aan te vragen;  
- Voor de uitvoering van dit voorstel een krediet van € 35.000 ter beschikking te stellen voor fase 1, ten laste van de 
Investeringsreserve, in afwachting dat voor een bedrag van € 17.500 subsidie door de provincie Zuid-Holland wordt 
toegekend.  
 

9. Rottekijkers  

 

In het kader van het programma 750 jaar Dam in de Rotte zijn/worden in de komende periode een viertal Rottekijkers 
geplaatst op gronden die in eigendom/erfpacht zijn van het recreatieschap. Rottekijkers zijn kunstwerken en uitkijkpunten in 
één die gebruikt kunnen worden als rustpunt of als ontmoetingsplek. De instanties die de Rottekijkers mogelijk gemaakt 
hebben, te weten de gemeenten Rotterdam, Lansingerland en Zuidplas en het Hoogheemraadschap van Schieland en de 
Krimpenerwaard, hebben Recreatieschap Rottemeren gevraagd de vier Rottekijkers in eigendom en beheer over te nemen en 
deze tot en met 31 december 2023 in stand te houden. Gedurende deze periode zullen de Rottekijkers regelmatig moeten 
worden geïnspecteerd op gebreken en is een budget nodig voor kleine reparaties, vandalisme etc. De kosten hiervan voor de 
vier Rottekijkers worden geraamd op € 13.350 per jaar. De totale kosten voor drie jaar bedragen derhalve € 40.000. 
Voorgesteld wordt hiervoor een krediet beschikbaar te stellen. 

Wethouder Van den Beukel geeft aan dat, in verband met geluidsoverlast voor omwonenden, voor Rottekijker bij het 
Bleiswijks Verlaat, na eind december 2023, geen plek meer is.  

Het bestuur besluit:  
- Kennis te nemen van de realisatie van een viertal Rottekijkers in het kader van het programma 750 jaar Dam in de Rotte;  
- In te stemmen met de overdacht in beheer en eigendom van de vier Rottekijkers aan het Recreatieschap Rottemeren en 
deze in stand te houden tot en met 31 december 2023;  
- Ter dekking van de beheerlast gedurende de periode van instandhouding van de vier Rottekijkers een krediet van € 40.000 
beschikbaar te stellen t/m 2023, ten laste van de Investeringsreserve;  
- Een nader voorstel voor verwijdering van de vier Rottekijkers of voor structurele dekking van de beheerlast na afloop van de 
periode van instandhouding tot 31 december 2023 tegemoet te zien;  
 

10. Rondvraag en sluiting. De heer Van der Meer licht toe dat een persbericht is verschenen over de nationale bossenstrategie. Er zullen 37.000 ha 

nieuwe bos gerealiseerd worden in 2030 door de provincies en het rijk. De heer Van der Meer heeft zich namens het schap al 

gemeld bij de provincie Zuid-Holland met de ambities van het schap voor het Lage Bergse Bos en ambities in het 
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Ontwikkelplan. De heer Van der Meer is nu ook binnen Staatsbosbeheer in gesprek om ook de gronden die de 

recreatieschappen hebben hierin te betrekken. Wethouder Van den Beukel spreekt hierbij de wens uit om goed te kijken naar 

wat er aangeplant wordt. Goed gekeken moet worden naar diversiteit in de aanplant om het landschap aantrekkelijker te 

maken.     

 

Wethouder Fortuyn merkt jegens adviserend lid mevrouw Van Zoelen op dat de openingstijden en bediening van de bruggen 

niet toereikend zijn om een fatsoenlijk rondje te kunnen maken op de fiets in het gebied. Wethouder De Haas merkt op dat dit 

probleem op ieders vizier staat en de provincie zelfs een pilotsubsidie beschikbaar is gesteld om de openingstijden te 

verruimen. 

 

Er zijn verder geen punten van commentaar. 

 

 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van 5 juli 2021 te Rotterdam,          
 

de secretaris,          de voorzitter,             
 
 
 
 
 
dhr. R. van Raay     dhr. B. Wijbenga 
 


